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GROENEVLIEGER GROENLINKS NO-VELUWE nov/dec `20 
Inleiding   –   door Christien Heinen 
Het einde van het jaar is in zicht; een veelbewogen 
jaar waarin we ons door het coronavirus bewust zijn 
geworden van de kwetsbaarheid van onze wereld, van 
onze maatschappij; van ons als kleine gemeenschap en 
van ieder van ons als individu. 

Met de vele slachtoffers van het virus in gedachten is 
dit wel, wat je zou kunnen noemen, een “horrible 
year” geworden; wij wensen nabestaanden alle sterkte 
toe en zieken onder ons van harte beterschap. 
 

Op allerlei wijzen werd en wordt een beroep gedaan op veerkracht, creativiteit en hervinden van balans; maar 
vooral op doorzettingsvermogen, je aan de regels houden en dit volhouden; dat lijkt de enige weg tot dusver om het 
virus in te dammen. 
 
In onze gemeenten zijn de fracties actief als altijd; lees verderop de bijdragen van Wilma Baltus, fractievoorzitter Epe 
en van Geraldine Kwekkeboom, waarnemend fractielid GL in Heerde bij de combinatie D66/GL.  
Silvia van Amerongen is wegens privéomstandigheden tijdelijk afwezig. 
 
De Algemene Ledenvergadering was op 13 oktober. Het was de bedoeling dat deze online gevolgd kon worden. 
Helaas liet de techniek het voor een deel afweten en lukte het niet iedereen in te loggen. Dat is natuurlijk vervelend, 
maar het was wel fijn, dat de kascommissie haar bevindingen online kon toelichten; alles was in orde en dat is het 
vermelden waard! Toch een niet onbelangrijk moment!  
Zelf werd ik “uitgezwaaid” als voorzitter; dit ging gepaard met een mooie bos bloemen en een cadeaubon. 

Hilly Schäffer trad op als voorzitter en blijft dit voorlopig doen. Zij stelde als nieuw adspirant-bestuurslid Jelleke 
Boomsluiter voor; met enthousiaste instemming van de vergadering werd zij tot lid van het bestuur benoemd.  
 
Het wordt een boeiend nieuw jaar voor onze afdeling en voor het bestuur; niet alleen door de ontwikkelingen in Epe 
en Heerde; maar ook door de ontwikkelingen in Hattem. Ook daar zijn GL leden namelijk actief bezig om een 
afdeling te bouwen.  Hilly is hier, als voorzitter van de afdeling NO Veluwe, uiteraard nauw bij betrokken en zal jullie 
op de hoogte houden. 

Van de bestuurstafel – Een appgroep ?   Jazeker ! door Hilly Schäffer  
 
APPGROEP                              - Met de komst van Jelleke in het afdelingsbestuur kan ook direct 
aan de wens van de vergadering worden voldaan: meer onderling contact en communicatie 
over de voortgang van ontwikkelingen en nieuwe items door een appgroep in te stellen.  
 
De app groep werd een dag later ingericht. Belangstellenden kunnen zich melden bij Hilly. 

GROENE VLIEGER DIGITAAL  - Wil je ook de digitale versie van de Groene Vlieger ontvangen 
in plaats van de papieren versie, wil je dit dan ook melden bij Hilly? 
 

GROENE VLIEGER OP PAPIER - De Groene Vlieger blijft ook als een 
papieren versie bestaan. Inhoudelijk zal die meer gaan aansluiten bij de 
actualiteit en aangepast zijn aan de informatie die via de app gewisseld 
zal worden.  Een en ander betekent wel dat de samenstelling van de 
Groene Vlieger door een digitaal vaardig persoon op zich genomen zal 
gaan worden.  
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Van de bestuurstafel – Nieuw bestuurslid -  Jelleke Boomsluiter 
 
Ik ben Jelleke Boomsluiter, 27 jaar oud en nieuw lid binnen de afdeling N.O. Veluwe.  
Kort hierna ben ik uitgenodigd om deel te nemen aan het bestuur en tijdens de ALV 
toegetreden als nieuw bestuurslid.     

Als nieuw bestuurslid zal ik het huidige bestuur ondersteunen. Graag zet ik mij in voor 
duurzaamheid, milieu en gelijke kansen voor de jeugd. Binnenkort neem ik persoonlijk 
contact met jullie op, om te luisteren naar jullie behoeftes en ideeën.  

Samen werken aan een betere toekomst! 

Vanuit Heerde – Andere tijden - door Geraldine Kwekkeboom 
Laatst, toen ik in Elburg in gezelschap aan het wandelen was, werd ik geattendeerd op 
de lokale (bier) brouwer. Ik realiseerde me hoe leuk ik het vind dat mensen het 
aandurven om een dergelijk oud ambacht weer nieuw leven in te blazen. Zulke 
bedrijfjes zijn immers niet voor niets uit het gebruikelijke maatschappelijke beeld 
verdwenen. Vaak zijn het mensen uit een latere generatie dan ik (wellicht zijn zij (nog) 
niet al gevormd door de ervaring dat het leven, soms, onverwachte wendingen neemt).  

Eerder werd ik al opgetogen van een uitzending van Tegenlicht met de titel “Goed geld 
verdienen”. https://www.vpro.nl/programmas/tegenlicht/kijk/afleveringen/2019-
2020/goed-geld-verdienen.html#fa5dbdae-88c2-401e-b3da-a5e2bbdad552)  
Daarin vertellen jonge(re) ondernemers waarom zij hun winsten niet linea recta met 

aandeelhouders delen, maar juist een groot deel ervan op de één of andere manier terug laten vloeien naar de 
maatschappij. De één door er innovaties mee te bekostigen, de ander door maatschappelijke doelen te 
ondersteunen, een derde door eigen werknemers ermee te laten door ontwikkelen, ga zo maar door. 

Signalen, wat mij betreft, waaruit blijkt dat tijden aan het veranderen zijn. Hoewel je dat ook wel in twijfel kunt 
trekken als je leest hoeveel aanhang een man als Donald Trump nog altijd weet te trekken. Daarvan denk ik dan 
maar dat het een keuze is om te denken in halfvolle glazen of halflege.  
Uit de reportage komt ook naar voren dat ik een aantal ondernemers tekort zou doen als ik alleen de jongere zou 
prijzen. Het blijkt dat ook sommige bestaande grote merken al veel langer maatschappelijke belangen hoog in het 
vaandel hebben (en houden). Dus mensen, koop vooral bier van Carlsberg, huishoudelijke apparaten van Bosch, uw 
bril van Zeiss. Maar kijk zeker een keer naar de reportage, het kan dus echt wel anders dan wat Trump en kornuiten 
voorstaan. 

Zelf merk ik dat ik het dagelijkse leven (ook wel dankzij Covid-19 maar absoluut niet alleen daardoor) zeker anders 
ervaar dan enkele jaren geleden. Ondanks alle technische vooruitgang blijven er veel zaken die je zelf moet doen: 
werken, politiek, hobby’s, lichamelijk onderhoud (bewegen) , huishouden (ja, in deze volgorde van prioriteit).  
Hierin merk ik dat ik het prettig vind om informatie op andere manieren tot mij te nemen dan, zoals ‘vroeger’, via 
geschreven media. Toch ook mede mogelijk gemaakt door de techniek, volg ik liever filmpjes en luister ik naar 
podcasts, zodat ik tegelijkertijd iets anders kan doen.  

Dankzij deze veranderende tijden, zal deze Groene Vlieger ook de laatste zijn die op deze manier wordt 
samengesteld. Om heel eerlijk te zijn, glijdt er zo ook een (heel klein) aapje van mijn schouder. Maar ik kan me 
voorstellen dat een aantal van de lezers dit een spijtig besluit zullen vinden. Voor onze fractie uit Heerde was het 
prettig dat we konden meedoen met de hierin actieve collega’s uit onze buurgemeente (een dergelijke samenwer-
king zouden we gemeente-breed moeten kunnen maken ….). Daarvoor wil ik mijn hartelijke dank uitspreken. 

Voor degenen die er (een beetje) weemoedig van worden: lees je het begin van dit artikeltje nog eens: altijd bestaat 
de kans dat goede dingen weer een keer opgepakt gaan worden. En ondertussen proberen we andere goede zaken 
(democratische besluitvorming) ook in het komende nieuwe jaar weer vorm te geven, als het aan mij ligt, in een wat 
nieuwer jasje.  Plezierige feestdagen en een goed nieuwjaar!  

https://www.vpro.nl/programmas/tegenlicht/kijk/afleveringen/2019-2020/goed-geld-verdienen.html#fa5dbdae-88c2-401e-b3da-a5e2bbdad552
https://www.vpro.nl/programmas/tegenlicht/kijk/afleveringen/2019-2020/goed-geld-verdienen.html#fa5dbdae-88c2-401e-b3da-a5e2bbdad552
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Vanuit Epe – tekst algemene beschouwingen : “SAMEN DOEN” - door Wilma Baltus 
Twee jaar geleden konden we nog niet vermoeden welke wending deze titel zou krijgen 
in ons huidige bestaan. De uitzonderlijke omstandigheden van de coronacrisis hebben op 
diverse vlakken een grote impact op ons allen, ook op de Programmabegroting 2021-
2024. 
Vanuit het besef dat de begroting voortborduurt op de perspectiefbrief van dit voorjaar, 
waarin aangegeven werd dat er geen budget is voor nieuwe beleidsinitiatieven, maar wel 
voortzetting van bestaand en reeds voorgenomen beleid, ligt het niet voor de hand om 
grootse wensen te uiten. Daarvoor ontbreken op dit moment de nodige financiën.  
Groen Links zal zich in de beschouwing van de begroting dan ook weten te beheersen maar 
wel een aantal zaken aanstippen die vooral als zoekrichting hebben te gelden. Over het 
financiële beleid kan ik kort zijn: er is met man en macht gewerkt aan een sluitende 
begroting. Daarvoor onze oprechte complimenten. 

Woningbouw: sociaal en duurzaam   Een vitale leefomgeving betekent volgens GroenLinks ook snel en flexibel 
problemen aanpakken. De komende jaren staat Epe voor een grote uitdaging door de krapte op de woningmarkt, 
met name voor jongeren, maar ook voor mensen met een kleine beurs is het moeilijk om een woning te vinden.  De 
doorstroom stokt en onze gemeente dreigt op slot te raken. Het is een probleem dat niet zomaar is ontstaan, en ook 
niet ‘even’ binnen een jaartje opgelost is, maar vraagt om solide beleid maar ook, waar mogelijk, extra vaart maken. 
Voor GroenLinks blijft het uiteraard belangrijk dat de nieuwe woningen duurzaam gebouwd worden en dat voor 
iedereen een geschikte en betaalbare woning te vinden is.   

Ontplooiing: kansen en ondersteuning Iedereen heeft recht op opleiding, werk, betaalbaar wonen en moet zich 
persoonlijk kunnen ontplooien. We willen ondersteuning voor iedereen die achterstanden heeft of dreigt op te 
lopen en ruimte om deel te nemen aan de maatschappij via bijv. sport en cultuur. We willen een gemeente zonder 
armoede. GroenLinks vindt sociale vrijheid erg belangrijk, mensen moeten eigen keuzes kunnen maken om zo mee 
te kunnen doen in de maatschappij.  

Verrijking door talentontwikkeling       Er moet dus aandacht moet zijn voor sport, kunst, creativiteit, cultuurhistorie. 
Daarmee verrijk je je leven. Kennismaking met sport, kunst en cultuur is een basisvoorwaarde, daarnaast moet er 
ook gelegenheid zijn om je talenten te ontwikkelen. Cultuurhistorie is een onmisbaar deel van het DNA van onze 
gemeente. Kennis en beleven van de geschiedenis zorgt dat je je verbonden voelt aan onze gemeente.  

Klimaat-transitie                   Een transitie die wij hier uiteraard ook willen benoemen is de 
energietransitie. Of eigenlijk een klimaat-transitie. We hebben te dealen met een klimaatcrisis, ondanks dat 
sommige mensen de ogen daarvoor lijken te sluiten. GroenLinks doet dat niet. Wij willen ons best doen de ambities 
van de Cleantech-regio te halen en laten we eerlijk zijn, we zijn het aan onszelf verplicht!  

Energiebesparing en zuinig op water     Het is dus niet meer de vraag óf we dit gaan doen, maar de vraag hoe snel 
en hoe goed we dit gaan doen. Het is keihard nodig om de opwarming van de aarde tegen te gaan.  
Met energiebesparing en duurzame opwekking moeten we de CO2 uit de lucht weten te houden. Wat ons betreft 
gaan we dat samen doen met onze inwoners, we maken ze mede-eigenaar van windmolens en zonneparken in hun 
woonomgeving. Iedereen moet profiteren.  
Hoe staat het ervoor met de mogelijkheden van afkoppeling van hemelwaterwater op het riool? Wat GroenLinks 
betreft is het tijd voor een bewustwordingscampagne en stimuleringsregeling bij het afkoppelen van water op het 
riool en het verwijderen van verharding. Afkoppeling van 
hemelwater is een goed middel om bij stortbuien het riool te 
ontlasten. Bovendien maakt verdunning met regenwater het 
duurder om uit het rioolwater energie en grondstoffen zoals nitraten 
en fosfaten terug te winnen. Het levert naast het vasthouden van 
water dus ook een financieel voordeel op. Hoe mooi! 
Maar ook: tegels eruit, groen erin, dat geeft extra koeling tijdens de 
warme zomers en we kunnen het water beter vasthouden om zo 
verdroging tegen te gaan.  
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GroenLinks heeft bij de Begrotingsraad van 2019 het college de 
regenboogvlag aangeboden. Wij zijn, uiteindelijk, zeer 
verheugd, dat de regenboogvlag, volgend jaar op Coming 
Outday ook in onze mooie gemeente zal wapperen. Wellicht 
komt er vanuit een andere fractie de komende tijd nog een 
ander initiatief. Het zou jammer zijn om hier dan steeds een 
raadsdiscussie over te moeten voeren. GroenLinks gaat zich de 
komende tijd beraden over een initiatiefvoorstel m.b.t. 
uitbreiding van het vlaggenprotocol. 

Ik rond af, en vertrouw erop, dat u de bijdrage van GroenLinks 
vooral ziet als een steun in de rug, én tevens als een uitgelezen 
kans beschouwt om de bescheiden wensen van GroenLinks te 
honoreren. Voor het overige zullen wij ons onverminderd 
beijveren om onze groenrode idealen voor een duurzaam, 
sociaal en verbindend Epe naderbij te brengen. GroenLinks 
wenst het College veel wijsheid en daadkracht toe en wij zullen 
het College constructief kritisch van commentaar voorzien. 

  

Nog even dit…   –   door Christien Heinen 

Alles overziend kan ik niet anders dan concluderen dat er door 
individuele mensen alleen en in samenwerking met anderen 
veel energie wordt gestoken in het streven het GL 
gedachtengoed in beleid om te zetten en te concretiseren. 

 
Met de coronamaatregelen daarbij vraagt dit extra veel van onze GroenLinks 
fracties. Ik wens hen heel veel moed en wijsheid om door te gaan; ook in deze 
lastige tijd.  

Verder wil ik iedereen bedanken voor de ontmoetingen bij vergaderingen, voor 
de gezelligheid tijdens vergaderingen, markten e.d. en uitjes zowel in Epe als in 
Heerde. Ook bij provinciaal overleg of landelijke bijeenkomsten waren er mooie 
momenten. Het is fijn wanneer jongeren zich melden voor een bestuurlijke 
functie en het ziet er met de komst van Jelleke en met een actieve voorzitter als 
Hilly gezond uit voor GL NO Veluwe. Hen wens ik heel veel succes!  

Last but not least:  Ik wens u allen fijne feestdagen; alle goeds en vooral gezondheid voor 2021!!  Het ga u goed!!  

Contactgegevens – GroenLinks afd. Noord Oost Veluwe 

De website van onze afdeling:  epe.groenlinks.nl       ons mailadres:  noveluwe@groenlinks.nl 
Ons rekeningnummer:   NL19TRIO0390509183  t.n.v. GroenLinks Noord- Oost Veluwe.  
 
Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cheinen@xs4all.nl en/of Hendrik Tuinstra 
hendrik.tuinstra@hccnet.nl en/of Hilly Schäffer: hillyschaffer@delta.nl 

GroenLinks Epe:      GroenLinks Heerde:   GroenLinks Hattem: 
web: epe.groenlinks.nl    web: heerde.groenlinks.nl web: hattem.groenlinks.nl 
FB:    GroenLinksEpe   FB:     d66groenlinksHeerde  FB:    GroenLinksHattem 

de vlag uit het verkiezingsprogramma van 
GroenLinks Epe 2018-2025 
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